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Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 1500, a zakończyły o godz. 1620. 
 
Posiedzenie odbyło się w auli Starostwa Powiatowego w Złotowie, przy al. Piasta 32. 
 
Obrady otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Złotowskiego Jadwiga 
Harbuzińska - Turek. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że w sesji uczestniczy 17 
radnych, a zatem rada jest zdolna do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Lista obecności radnych oraz lista osób zaproszonych na sesję dołączono do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady J. Harbuzińska - Turek poinformowała, że Zarząd Powiatu zgłosił wniosek 
o wycofanie z porządku obrad punktu 8, tj. "Informacja z realizacji „Strategii rozwoju społeczno 
– gospodarczego powiatu złotowskiego na lata 2007 – 2013” oraz z realizacji „Planu rozwoju 
lokalnego powiatu złotowskiego na lata 2007 - 2013” za 2013 rok", jednocześnie wnosząc                 
o uzupełnienie porządku obrad sesji o rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  
 przyjęcia aktualizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Złotowskiego na lata 

2013-2016 z perspektywą na lata 2017-2020” 
 wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu położonego w Krajence przy                            

ul. Mickiewicza 2 
 określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na 

raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi 
Złotowskiemu lub jednostkom organizacyjnym powiatu. 

 
Przewodnicząca Rada stwierdziła, że wniosek został zgłoszony na mniej niż 7 dni przed 
rozpoczęciem sesji, a zatem zmiana porządku obrad wymaga zgody Rady. 
W związku z powyższym zarządziła głosowanie, w którym radni jednogłośnie zatwierdzili 
zmiany porządku obrad.  
 
Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek poinformowała, że porządek obrad obejmuje następujące 
punkty: 
1/ Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2/ Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3/ Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Złotowie o stanie porządku                             

i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu w 2013 roku. 
4/ Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Złotowie                  

o stanie bezpieczeństwa, ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych na 
terenie powiatu w 2013 roku. 

5/  Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Złotowie o stanie bezpieczeństwa sanitarno 



– weterynaryjnego na terenie powiatu w 2013 roku. 
6/  Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Złotowie o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego powiatu w 2013 roku. 
7/  Informacja z realizacji „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli w latach 2007 – 2011 „Bezpieczny Powiat” w 2013 
roku. 

8/   Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu Ochrony Środowiska dla 
Powiatu Złotowskiego na lata 2013-2016 z perspektywą na lata 2017-2020”. 

9/  Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu 
położonego w Krajence przy ul. Mickiewicza 2. 

10/ Przyjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 
odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny przypadających Powiatowi Złotowskiemu lub jednostkom organizacyjnym 
powiatu. 

11/ Sprawozdanie o pracy Zarządu Powiatu Złotowskiego w okresie międzysesyjnym. 
12/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13/ Interpelacje i zapytania radnych. 
14/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
15/ Zamknięcie sesji. 
 
Pkt 2/  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Harbuzińska - Turek oznajmiła, że protokół został sporządzony      
w terminie określonym w statucie powiatu i wyłożony radnym do wglądu. Do chwili otwarcia 
obrad  nie zgłoszono uwag. 
W głosowaniu protokół został przyjęty jednogłośnie, liczbą 17 głosów. 
  
Pkt 3/ Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Złotowie o stanie porządku                     
i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu w 2013 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące informacji. Stanowiska komisji stałych dotyczące materiałów sesyjnych stanowią 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli informację. 
Informacja, stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 4/ Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej                         
w Złotowie o stanie bezpieczeństwa, ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach 
pożarowych na terenie powiatu w 2013 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące informacji.  
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli informację. 
Informacja, stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 5/ Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Złotowie o stanie bezpieczeństwa 
sanitarno – weterynaryjnego na terenie powiatu w 2013 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące informacji.  
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 



głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli informację.  
Informacja, stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 6/ Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Złotowie                   
o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu w 2013 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące informacji.  
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli informację.  
Informacja stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 7/ Informacja z realizacji „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli w latach 2007 – 2011 „Bezpieczny 
Powiat” w 2013 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące informacji.  
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli informację.  
Informacja stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 8/ Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu Ochrony Środowiska 
dla Powiatu Złotowskiego na lata 2013-2016 z perspektywą na lata 2017-2020”. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z wymogiem ustawowym, w sprawie 
programu, przeprowadzone zostały konsultacje społeczne - we wskazanym terminie nie 
zgłoszono żadnych opinii i uwag. 
Następnie Przewodnicząca zwróciła się do radnych o naniesienie poprawki w tabeli nr 1                           
i nr 2 na stronie 10 programu, gdzie omyłkowo zamieniona została liczba mieszkańców                        
miasta Złotowa z liczbą mieszkańców gminy Złotów.  
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych dotyczące 
projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XL/288/2014 stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu. 
 
Pkt 9/ Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu 
położonego w Krajence przy ul. Mickiewicza 2. 
Wiceprzewodniczący Rady Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych dotyczące 
projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Pufal odczytał projekt uchwały. 
Z braku uwag i zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca J. Harbuzińska - Turek zarządziła 
głosowanie, w którym radni jednogłośnie, liczbą 17 głosów przyjęli przedmiotową uchwałę.  
Uchwała nr XL/289/2014 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 
 
 



Pkt 10/ Przyjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny przypadających Powiatowi Złotowskiemu lub jednostkom organizacyjnym 
powiatu. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z wymogiem ustawowym, w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały, przeprowadzone zostały konsultacje społeczne;                              
w toku konsultacji do projektu nie zgłoszono żadnych uwag i wniosków. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Trela przedstawił stanowiska komisji stałych 
dotyczące projektu uchwały.  
Radny J. Podlewski poinformował, że Komisja Budżetu chciałaby zgłosić poprawkę do projektu 
uchwały, która polegałaby na: wykreśleniu z § 4 pkt 3: „nie można ustalić dłużnika, miejsca 
zamieszkania, faktycznego pobytu lub jego siedziby” i dodania go do § 6, jako pkt6. 
Radny J. Podmokły poinformował, że w obecnym brzmieniu projektu, w przypadku braku 
możliwości ustalenia dłużnika, miejsca zamieszkania, faktycznego miejsca pobytu lub jego 
siedziby wierzyciel, czyli zarząd powiatu lub kierownik jednostki musi taką należność umorzyć. 
Poinformował, że są takie sytuacje, gdzie osoba wyjeżdża za granicę, nie można ustalić jej 
miejsca pobytu w danym czasie, natomiast pozostawia majątek, np. nieruchomość i w takim 
przypadku istnieje jeszcze możliwość wyegzekwowania należności z jego majątku, stwierdził,       
że można np. w zastępstwie osoby nieobecnej ustalić kuratora dla osoby nieznanej z miejsca 
pobytu, przeprowadzić postępowanie sądowe i spowodować przerwanie biegu przedawnienia, 
wydłużając postępowanie o 10 lat, a jeżeli wszczęto postępowanie egzekucyjne dodatkowo                            
o kolejne 5 lat. Radny oznajmił, że w przypadku wyższych kwot należności chodzi                 
o zapewnienie możliwości dysponentom fakultatywnego ściągnięcia zadłużenia, a zatem                 
w poprawce chodzi o zabezpieczenie interesu powiatu.  
 
Wicestarosta T. Fidler poinformował, że delegacja § 6 jest ustawowa i katalogu należności 
możliwych do umorzenia nie można rozszerzyć uchwałą rady powiatu, gdyż przekracza to 
delegację ustawową. Następnie poprosił radcę prawnego o przedstawienie stanowiska formalno - 
prawnego. 
 
Radca prawny D. Wojciechowska poinformowała, że proponowana zmiana § 6 naruszyłaby art. 
59 ust. 3 ustawy o finansach publicznych; przepis ten mówi, że organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego może, w drodze uchwały, postanowić o stosowaniu z urzędu ulg,                
o których mowa w ust. 1, w przypadku wystąpienia okoliczności wymienionych w art. 56 ust. 1. 
Oznajmiła, że skoro w § 6 jest regulacja dotycząca przypadków, w których organy określone                 
w projekcie uchwały mogą z urzędu umorzyć należności, to tylko do tych przypadków można 
zastosować umorzenie, natomiast ustawodawca nie określił przypadku zaproponowanego przez 
komisję. Ponadto poinformowała, że projekt uchwały musiałby zostać poddany ponownym 
konsultacją społecznym. 
 
Radny J. Podmokły poinformował, że jeżeli chcemy zachować tą poprawkę to należałoby 
wprowadzić w § 1 pkt 2 ppkt 1 w brzmieniu "nie można ustalić dłużnika, miejsca zamieszkania, 
faktycznego miejsca pobytu lub jego siedziby", jednak nie wiedział, że konieczne będzie 
ponowne przeprowadzenie konsultacji społecznych, w takiej sytuacji komisja musi zrezygnować 
z tej poprawki. Radny oznajmił, że jeżeli rada uznaje, że w jej ocenie interes powiatu nie będzie 
zagrożony, albo będzie zagrożony w niewielkim stopniu to przyjmujemy uchwałę bez zmian, 
natomiast jeśli radni opowiadają sie za wprowadzeniem poprawki, to należy wycofać projekt 
uchwały z porządku obrad i przyjąć ją na kolejnej sesji, po przeprowadzeniu wymaganych 
konsultacji społecznych.  



 
Wicestarosta T. Fidler poinformował, że w przypadku zapisu pkt 3, wierzyciel, np. zarząd 
powiatu podejmie decyzje o umorzeniu dopiero po ocenie, czy poszukiwanie i ustalenie miejsca 
pobytu dłużnika było skuteczne i przeprowadzone w odpowiedni sposób, zatem 
odpowiedzialność za poszukiwanie dłużnika poniesie Zarząd. 
 
Radny J. Podmokły podał przykład, gdzie dłużnik wyjechał do Australii i nie udało się określić 
jego miejsca pobytu, jednak pozostawił nieruchomości, udało się ustalić kuratora,                            
a w konsekwencji sprzedać nieruchomość i spłacić dług. Radny oznajmił, że po zapewnieniu, że 
Zarząd dołoży wszelkiej staranności, nie będzie głosował przeciwko, tylko w głosowaniu 
wstrzyma sie od głosu. 
 
Radny K. Bieluszko poinformował, że radnym zależy, żeby w jak najlepszy sposób zabezpieczyć 
majątek powiatu. 
 
Radny J. Podlewski poinformował, że komisja budżetu dokładnie przeanalizowała projekt 
uchwały i nie upiera się nad taką zmianą tej uchwały, jednak musi dbać o finanse powiatu. radny 
oznajmił, że Skarbnik powiatu na komisji powiedział, że uchwała nie musi być podjęta na tej 
sesji, w związku z czym proponuje zmienić zapis w uchwale i poddać ją jeszcze raz konsultacjom 
społecznym. Poprosił o poddanie pod głosowanie wniosku o zmianę zapisu w uchwale. 
  
Radny R. Duszara złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała wniosek pod głosowanie. Radni przyjęli wniosek stosunkiem 
głosów: 15 za, przy 2 głosach wstrzymujących. 
 
 
Pkt. 11/ porządku obrad – Sprawozdanie o pracy Zarządu Powiatu Złotowskiego                   
w okresie międzysesyjnym. 
Radny R. Duszara zaapelował, aby Zarząd Powiatu ustalił zasady dotyczące udzielania 
dofinansowania organizacjom pozarządowym. Radny podał przykład, gdzie sołectwu 
Sławianowo udzielono dofinansowania w kwocie 1100 zł na zakup materiałów na wykonanie 
ogrodzenia cmentarza na działce stanowiącej mienie skarbu państwa, natomiast kiedy sołectwo 
Ciosaniec obchodziło rocznicę powstania tej miejscowości Zarząd na zgłoszony wniosek                   
o dofinansowanie udzielił odpowiedzi, że nie jest to zadanie powiatu oraz że należy złożyć 
wniosek w konkursie dla organizacji pozarządowych. Radny oznajmił, że w przypadku sołectwa 
Sławianowo nie zachowano procedury przyznania dofinansowania, a również nie jest to zadanie 
własne powiatu. Stwierdził, że trzeba opracować pewne reguły, które będą stosowane do 
wszystkich podmiotów występujących o pomoc finansową z budżetu powiatu.  
Radny zasugerował, żee w przypadku niejasnych kryteriów przyznawania dofinansowania będą 
się pojawiały domysły stronniczości. Podał również przykład, że dofinansowania nie przyznano 
Polskiemu Związkowi Emerytów, Rencistów i Inwalidów Zarząd Oddziału Rejonowego                  
w Okonku na realizację zadania „Edukacja ekologiczna połączona z rekreacją osób starszych                       
i ich rodzin” oraz Stowarzyszeniu Rodzicielstwa Zastępczego Oddział w Złotowie na realizację 
zadania Piknik Rodzicielstwa Zastępczego „Wszystkie dzieci są nasze”, natomiast Zarząd 
pozytywnie rozpatrzył wniosek Zespołu folklorystycznego "Krajniacy" z Buczka Wielkiego                
i podjął decyzję o dofinansowaniu kwotą 1500 zł wyjazdu zespołu do Warszawy na spotkanie               
z Panią Prezydentową. Stwierdził, że to ostatnie zadanie powinno być dofinansowane przez 
Kancelarię Prezydenta.   
Ponadto radny zapytał, czego dotyczyło pismo wojewody wielkopolskiego - w sprawie nabycia 



przez powiat złotowski mienia skarbu państwa z adnotacją, że sprawa jest przedłużona do 
grudnia 2014 roku - które Zarząd Powiatu przyjął do wiadomości. 
 
Radny J. Podmokły poinformował, że Zespół "Krajniacy" bardzo kojarzy się z naszym powiatem 
i będzie to forma promocji, w związku z czym popiera decyzje o przyznaniu dofinansowania. 
Ponadto radny oznajmił, że Zarząd rozpatrywał wniosek zastępcy dyrektora gimnazjum                  
w Okonku o wsparcie finansowe drużyny łucznictwa tradycyjnego w Okonku, a odmowa 
dofinansowania była spowodowana tym, że nie można przelać pieniędzy na konto rady rodziców. 
Radny stwierdził, że gdyby to drużyna łucznictwa zorganizowała imprezę wspólnie z LZS, 
Zarząd mógłby udzielić dofinansowania, w związku z czym zaapelował, aby do wniosków nie 
podchodzić tak formalnie oraz zasugerował, aby Zarząd wystąpił do tej drużyny z propozycją, 
aby zrealizowali tą imprezę wspólnie z jakimś stowarzyszeniem, aby środki mogły zostać 
przekazane na konto. 
 
Wicestarosta T. Fidler oznajmił, że jest opracowany regulamin przyznawania dofinansowania           
w ramach konkursu dla organizacji pozarządowych realizujących zadania w ramach pożytku 
publicznego, który stanowi podstawę do udzielania pomocy finansowej. Stanowczo zaprzeczył, 
aby Zarząd Powiatu przy przydzielaniu dofinansowania danej organizacji kierował się 
przynależnością do danej gminy; ze sprawozdania można odnieś wrażenie, że organizacje z danej 
gminy są bardziej wspierane finansowo. Dodał, że sołectwo Sławianowo należy do gminy 
Złotów, a nie do gminy Lipka. Poinformował, że wnioski o dofinansowania są bardzo różne, 
Zarząd Powiatu mógłby rozpatrywać wnioski o dofinansowanie tylko w drodze konkursu dla 
organizacji pozarządowych, jednak na własną odpowiedzialność przyznaje dofinansowanie 
popierając drobne inicjatywy społeczne. Dodał, że wszystkich wniosków nie można 
dofinansować, z uwagi na ograniczone środki finansowe; część wniosków nie spełnia wymogów 
formalnych, a pewne wnioski zawierają błędy, o których nie wypada mówić publicznie. 
Wicestarosta zapewnił, że Zarząd zwraca się do danej organizacji o poprawę wniosku lub 
sugeruje złożenie oferty w drodze konkursu - w przypadku wniosku o wsparcie dla drużyny 
łucznictwa tradycyjnego z Okonka, to rada rodziców nie ma osobowości stowarzyszeniowej            
i środków nie można przekazać, jednak wystarczy zorganizować tą imprezę z innym 
stowarzyszeniem i przekazanie środków byłoby możliwe. Wicestarosta oznajmił, że jeżeli radni 
są zainteresowani poszczególnymi wnioskami to Zarząd udzieli szczegółowej odpowiedzi               
o sposobie ich rozpatrzenia.    
W sprawie pisma Wojewody Wielkopolskiego poinformował, że dotyczy drogi powiatowej, 
która przebiega przez grunt należący do skarbu państwa.  
Wicestarosta dodał, że przytoczone wnioski o dofinansowanie rozpatrzono negatywnie,                   
ze względów proceduralnych. 
 
Pkt. 12/ porządku obrad – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że radny Jerzy Podmokły otrzymał odpowiedź na piśmie 
na interpelację złożoną na poprzedniej sesji; Radni również otrzymali informację o treści 
udzielonej odpowiedzi. 
 
Pkt. 15/ porządku obrad – Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny J. Podmokły zapytał, jaki jest koszt malowania 1 km linii rozgraniczających jezdnię na 
drogach powiatowych przez firmę zewnętrzną oraz jaki byłby koszt zakupu takiej maszyny. 
Radny zaapelował, aby tam gdzie jest to konieczne, wykonać linie rozgraniczające pasy ruchu na 
drogach powiatowych. 

 



Dyrektor PZD poinformował, że na odcinku 8,3 km na drodze Jastrowie - Brzeźnica koszt 
wykonania linii rozgraniczających pasy ruchu wyniesie 27.000 zł, czyli 4.500 zł za 1km. 
Oznajmił, że przy pierwszym malowaniu linii, trzeba wytyczyć środek jezdni i opracować sposób 
organizacji ruchu, co zawyża cenę, jednak zadanie będzie realizowane wspólnie z gminą 
Jastrowie po 50%. Dyrektor poinformował, że aby wykonać linie szerokość drogi musi wynosić 
minimum 6m, a w naszym powiecie tylko dwie drogi spełniają ten wymóg - wspomniany 
odcinek Jastrowie - Brzeźnica oraz Radawnica – Lędyczek (11,5 km). Mając na uwadze 
powyższe stwierdził, że zakup maszyny do malowania jest niepotrzebny. 
 
Radny J. Podmokły poinformował, że satysfakcjonuje go udzielona odpowiedź. Dodał, że gdy 
malowanie będzie dotyczyło drogi Radawnica – Lędyczek, zrealizować to zadanie wspólnie              
z gminą Złotów i Okonek. 

 
Pkt. 16/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny R. Duszara poinformował, że w imieniu SLD, zwrócił się z przeprosinami do nauczycieli 
za wypowiedzi, jakie padły na posiedzeniu komisji oświaty i zdrowia, której przebieg opisuje 
artykuł w lokalnej prasie. Oznajmił, że na tym posiedzeniu powiedziano, że nauczycieli trzeba 
wychowywać i że są problemem. Radny poinformował, że według jego ugrupowania nauczyciele 
nie są problemem i docenia ich pracę na rzecz oświaty powiatowej; nauczyciele nie są samolubni, 
tendencyjni, ani niewdzięczni, a jeżeli przeznacza się pieniądze z budżetu powiatu, to po to,            
aby uczniowie mieli, jak najlepsze warunki do pobierania nauki w danej szkole. Ponadto jest to 
zadanie własne powiatu i nikt nie oczekuje od nauczycieli odwdzięczania się.                
Radny zaapelował, aby Skarbnik Powiatu nie powinien udzielać się politycznie, powinien 
sygnalizować Zarządowi ewentualne problemy z realizacją budżetu. Oznajmił, że jeżeli jakieś 
sformułowania w artykule prasowym są nieprawdziwe to powinny zostać przez członków komisji 
wyjaśnione oraz że należy podjąć dyskusję nad powiatową oświatą nawet w tym roku 
wyborczym. 
Wicestarosta T. Fidler zwrócił się z przeprosinami do nauczycieli, którzy mogli poczuć się 
urażeni artykułem w lokalnej prasie, jednak wypowiedzi członków komisji dotyczyły tylko 
inicjatorów podjęcia uchwały przez radę pedagogiczną, która była przedmiotem obrad komisji 
rady powiatu, a dyrektor CKZiU musiał bronić uchwały, do której nie był przekonany. 
Przypomniał, że z treści uchwały wynika, że władze powiatu niszczą złotowską oświatę 
ponadgimnazjalną. Oznajmił, że rada powiatu wielokrotnie podejmowała trudne decyzje                
w kwestii powiatowej oświaty m.in. utworzenie MOS w Krajence, MOW w Jastrowiu,                  
czy powołanie CKZiU w Zlotowie i każda rozmowa jest potrzebna, jednak nie, gdy każdorazowo 
jest przedstawiana w bardzo negatywny sposób przez lokalne media.  
 
Radny K. Bieluszko poinformował, że w przypadku pojawienia się jakichś wątpliwości co do 
decyzji rady powiatu dyrektor CKZiU powinien zwrócić się z tym do komisji lub jeżeli nie 
przyniosłoby to rozwiązania poruszyć problem na sesji, a nie podejmować uchwałę celem 
wywołania nie potrzebnej dyskusji. 
Radny Roman Runge poinformował, że chce zrezygnować z pełnienia funkcji członka Zarządu 
Powiatu z powodu złamania prawa; w piątek wieczorem kierował samochodem w stanie 
nietrzeźwym. Przeprosił wszystkich za zaistniałą sytuację oraz poinformował, że w najbliższym 
czasie złoży również rezygnację z pełnienia funkcji radnego.  
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w artykule słowa wypowiedziane na temat nauczycieli 
zostały wyrwane z kontekstu, przez co zostały niewłaściwie odebrane.  
 



PRZEWODNICZĄCA RADY 

Jadwiga Harbuzińska - Turek 

Radny R. Sikora poinformował, że na jego ręce wpłynęło pismo od Stowarzyszenia inicjatyw 
lokalnych HORYZONT w Jastrowiu kierowane do Starosty, dotyczące dofinansowania 
wykonania prac na zabytkowym kirkucie w Jastrowiu, związanych z ogrodzeniem tego kirkutu 
oraz nasadzeniem na jego skraju żywopłotu grabowego. Poinformowal, że Stowarzyszenie 
inicjatyw lokalnych HORYZONT w Jastrowiu prowadzi tam prace porządkowe od 4 lat i w roku 
2012 z rąk Ambasadora Izraela otrzymało odznaczenie za chronienie pamięć; teren kirkutu 
stanowi mienie skarbu państwa, którym zarządza Starosta, a Stowarzyszenie wnioskuje o kwotę 
20.000 zł. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że Zarząd Powiatu zamierza podjąć działania, które 
przyczynią się do uporządkowania tego terenu, jednak dofinansowanie aż w kwocie 20.000 zł nie 
jest możliwe.  
Ponadto Przewodnicząca Rady poinformowała, że radni otrzymali druki oświadczeń 
majątkowych, które wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku 
podatkowym (PIT) za 2013 rok, należy złożyć w dwóch egzemplarzach,  w terminie do dnia               
30 kwietnia 2014 roku. Przypomniała również, że z końcem marca upływa termin zgłaszania 
kandydatów do Konkursu o Nagrodę Powiatu Złotowskiego za 2013 rok oraz do Konkursu 
„Złoty Herb 2013” oraz gorąco zaapelowała o zgłaszanie kandydatów. 
 
 
Pkt. 17/ porządku obrad – zamknięcie sesji. 
Z braku dalszych zgłoszeń do dyskusji i wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady              
J. Harbuzińska zamknęła obrady XL sesji o godz. 1620. 
 
 
 


